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دیدگـاه

گفت وگو

حمله به رسول خادم، حمایت صدا و سیما از فدراسیون کشتی 

فدراسیون گل و بلبل »دبیــر«

  کوتاه 
ایسنا: باشگاه النصر عربستان با ارسال نامه ای به فدراسیون 
فوتبال، به خاطر میزبانی ایران از این تیم تشکر کرد. باشگاه 
النصر عربستان با ارسال نامه ای رسمی به فدراسیون فوتبال 
ایران، برای میزبانی ایران از تیم عربستان رسما تشکر و 
قدردانی کرد. النصر عربستان اولین تیم عربستانی بود بعد از 
نزدیک به ۷ سال، به ایران سفر کرد تا به میزبانی یک باشگاه 
ایرانی دیداری برگزار کند. پیش از این دیدار نمایندگان ایران 
و عربستان در کشور ثالث برگزار می شد. تیم فوتبال النصر 
عربستان در جریان هفته نخست لیگ قهرمانان آسیا، سه 
شنبه ۲۸ شهریور در ورزشگاه آزادی مهمان پرسپولیس بود 
که در نهایت هم دو بر صفر به پیروزی رسید. یک مقام آگاه در 

فدراسیون فوتبال در گفت وگو با ایسنا این خبر را تایید کرد. 

بیــن المــلل 
  ستاره انگلیسی بایرن مونیخ از عملکرد درخشان خود در 
دیدار برابر بوخوم بسیار خوشحال است. به گزارش کیکر، بایرن 
مونیخ در رقابت های بوندسلیگا جشنواره گل به راه انداخت و 
توانست بوخوم را با ۷ گل در هم بکوبد. ستاره بی چون و چرای 
بایرن مونیخ در این بازی خانگی هری کین بود که توانست هت 
تریک کند و دو پاس گل هم بدهد تا روی ۵ گل بایرن تاثیرگذار 
باشد. او بعد از بازی گفت: بازی می توانست سخت تر از این باشد، 
چراکه بوخوم یارگیری نفر به نفر را در دستور کار خود قرار داده 
بود و این شرایط را برای بازیکنانی که صاحب توپ بودند سخت 
می کرد. خوشبختانه ما نبض بازی را به دست گرفتیم و از کنارها 
به خوبی حرکت کردیم و این باعث 
شد تا آرایش خط دفاعی بوخوم به 
هم ریخته شود. کین در ادامه درباره 
هت تریک خود در این بازی گفت: 
خوشحالم که می توانم به تیمم کمک 
کنم. می خواهم بیش تر و بیش تر با 

سبک بازی بایرن آشنا شوم. 
امروز هماهنگی بسیار 
خوبی با دیگر بازیکنان 
داشتم و این کار من 
را بسیار آسان کرد. 
امیدوارم که گل های 
بیش تری در ترکیب 
بایرن به ثمر برسانم. 

هانگژو 2023 
  مهسا جاور و زینب نوروزی در رویینگ 
دونفره سنگین وزن زنان مدال نقره بازی های 
آسیایی هانگژو را گرفت. در نخستین روز از 
بازی های آسیایی هانگژو، فینال A رویینگ 
دونفره سنگین وزن زنان برگزار شد و نمایندگان 
ایران مدال نقره گرفتند. قایق ایران با ترکیب مهسا 
جاور و زینب نوروزی زمان ۷ دقیقه، ۱۷ ثانیه و ۸ 
صدم ثانیه را ثبت کرد و دوم شد و به مدال نقره 
رسید. جاور در خصوص دوری طولانی مدت از 
فرزندش، عنوان کرد: من خیلی وقت است که 
از او دور هستم و به خاطر این مسابقات خیلی از 
دخترم جدا ماندم. در اردوی روسیه که بیش از 
یک ماه از خانه دور بودم، خیلی سخت گذشت و 

خوشحالم که دست پر برمی گردم. 
   نماینده ایران در پومسه زنان از راهیابی به 
فینال بازی های آسیایی هانگژو باز ماند و به مدال 
برنز مشترک رسید. مرجان سلحشوری، نماینده 
تکواندوی ایران در بازی های آسیایی در مرحله 
نیمه نهایی پومسه مقابل یوییکو نیوا از ژاپن 
شکست خورد و به همراه نماینده چین تایپه به 
صورت مشترک به مدال برنز رسید. سلحشوری 
در بازی های آسیایی جاکارتا نیز نایب قهرمان 

شده بود. 
  در ادامه دیدارهای دور یک هشتم نهایی 
رقابت های والیبال ساحلی بازی های آسیایی 
هانگژو، تیم ملی الف ایران مقابل ژاپن قرار گرفت و 
به پیروزی رسید. ست های اول و سوم با امتیازات 
۲۱ بر ۱۶ و ۱۵ بر ۶ برای تیم ایران بود و ژاپن هم 
در ست دوم ۲۱ بر ۱۸ به برتری دست پیدا کرد. به 
این ترتیب تیم ملی الف ایران با کسب سه پیروزی 
پیاپی در دور مقدماتی و غلبه بر ژاپن به یک چهارم 
نهایی مسابقات صعود کرد. تیم ب ایران هم با 
پیروزی مقابل تایلند به دور یک چهارم نهایی 

مسابقات صعود کرد.
  پرهام مقصودلو مرد شماره یک شطرنج 
ایران پس از کسب یک تساوی و یک پیروزی 
مقابل دو حریف خود در روز نخست مسابقات رپید 
بازی های آسیایی هانگژو، اظهار کرد: خوشبختانه 
با وجود خستگی مسیر و سفر طولانی که تا 
رسیدن به چین پشت سر گذاشتم، از عملکرد 
خود تقریبا راضی هستم، چراکه روز اول بود و به 
استراحت بیشتری نیاز داشتم و امیدوار هستم از 

فردا بهتر بازی کنم و بهتر نتیجه بگیرم. 
  نایب رئیس بانوان فدراسیون تنیس عنوان 
کرد، دختر تنیس باز ایران دچار سرماخوردگی 
شده بود و به خاطر کسالت از ادامه مسابقه انصراف 
داد. فریده اشرف گنجویی، نایب رئیس بانوان 
فدراسیون تنیس گفت: به هر حال ممکن است 
در مسیر هر ورزشکاری فراز و نشیب به وجود 
بیاید، مشکات هم در چند روزی که وارد دهکده 
مسابقات شد طی روزهای گذشته احساس 
سرماخوردگی داشت که پزشکان برایش دارو 
تجویز کردند. این موضوع روی  کارش تاثیرگذار 
بود، چون کمی تب داشت که روی عملکردش 
تأثیرگذار بود. نایب رئیس بانوان فدراسیون تنیس 
تصریح کرد: مشکات در این چند روز دارو مصرف 
می کرد، اما با تمام توانش در مسابقه حاضر شد. 
انتظار داشتیم که بهترین خودش باشد، اما به 

خاطر کسالت از ادامه مسابقه انصراف داد. 

خارج ازمستطیل سبز

بازی دور از انتظار سپاهان و پرسپولیس 

هفته اول فصل جدید لیگ قهرمانان آسیا برگزار شد و نتایجی 
که به دست آوردیم مسلماً در مورد تمامی تیم های کشورمان 
مورد انتظار هواداران نبود. نساجی مازندران در مصاف با حریف 
هندی با شایستگی به پیروزی رسید. انتظاری هم جز از این از 
تیم سید مهدی رحمتی نداشتیم، چون فوتبال هند فرسنگ ها 
از فوتبال ما دور است و باید بتوانیم برابر نمایندگان این کشور 
نتایج بسیار خوبی بگیریم. خوشبختانه نساجی بسیار بهتر 
از بمبئی سیتی بازی کرد و توانست در خانه این حریف سه 
امتیاز بگیرد تا با قدرت و روحیه بیشتری آماده دیدار با دیگر 
تیم های گروه خود شود. سپاهان نتوانست انتظارات را برآورده 
کند. نیروی هوایی عراق به مراتب تیم بهتری نسبت به حریف 
نساجی بود، ولی سپاهان با توجه به کادر فنی قوی خود و 
بازیکنان بسیار خوبی که در اختیار دارد، برای من تعجب آور 
بود که نتوانست در عراق برنده شود. یک امتیاز در خانه حریف 
ارزشمند است، ولی سپاهان توانایی آن را داشت تا بتواند نیروی 
هوایی را از پیش رو بردارد. با این حال بهترین تیم های جهان هم 
ممکن است در مسابقه ای روزشان نباشد و نتیجه مورد انتظار 
را به دست نیاورند؛ بنابراین باید منتظر ادامه بازی های سپاهان 
بود و قطعاً این تیم هم بازی های سختی در ادامه کار خواهد 
داشت. پرسپولیس در حالی نتیجه را به النصر واگذار کرد که 
می توانست چنین اتفاقی برای این تیم رخ ندهد. توجه بیش 
از حد به کریستیانو رونالدو باعث شد تا روند بازی به سمتی 
برود که انتظار کسب امتیاز برای بهترین تیم کشورمان را 
نداشته باشیم. البته مصدومیت مهدی ترابی در دقایق آغازین 
مسابقه و در اوایل نیمه دوم اخراج میلاد سرلک در شکست 
پرسپولیس تأثیرگذار بود. یحیی گل محمدی می توانست پس 
از مصدومیت ترابی، تعویض بهتری داشته باشد و شهاب زاهدی 
را به عنوان یار جانشین به زمین نفرستد. امید عالیشاه و یاسین 
سلمانی گزینه های بسیار بهتری برای جایگزینی بودند و جنس 
فوتبال آن ها شباهت بیشتری به ترابی مصدوم داشت. نتیجه 
جالبی گرفته نشد و این اتفاق در حالی رقم خورد که نماینده 
ما پتانسیل آن را داشت تا در این بازی مهم بازنده نباشد. آنچه 
بیش از اندازه عجیب است توجه بیش از اندازه به رونالدو از زمان 
ورود به ایران تا زمان برگزاری و اتمام مسابقه بود. قطعاً رونالدو 
ستاره ای بین المللی و بی نظیر است که سالیان زیادی توانسته 
مخاطبان علاقه مند به فوتبال را مجذوب توانایی هایش کند، 
ولی قبل از آنکه تمامی این نکات در مورد او مطرح باشد باید به 
این نکته توجه می شد که او در تیم رقیب پرسپولیس حضور 
دارد و همه تلاشش را برای برتری تیمش خواهد کرد. همان طور 
که در تیم های منچستریونایتد، رئال مادرید و یوونتوس با همه 
وجودش بازی کرد. پس نگاه به این ستاره ناب فوتبال جهان باید 
نگاه به یک رقیب سرسخت و آماده باشد که باید با او در زمین 
مسابقه جنگید و مبارزه کرد تا بتوان خودش و تیمش را شکست 
داد نه اینکه آن قدر به او توجه شود که تمرکز، آرامش و حداکثر 
انرژی را از تیم پرسپولیس سلب کرد و چون نامش رونالدو است 
پس باید به او باخت. رونالدو با پیراهن تمامی تیم هایی که بازی 
کرده باخت هم داده و هیچ گاه قبل از شروع مسابقه برنده نبوده 
است. کیفیت بد چمن ورزشگاه آزادی یک آبروریزی بین المللی 
بود. چطور بعد از این همه مدت یک چمن با شرایط استاندارد 
و مطلوب در اختیار این ورزشگاه نیست گویای آن است که 
نیازمند تفکرات به  روزتر و حرفه ای تری هستیم. پرسپولیس با 
وجود آنکه تمرکز و انرژی کافی را برای بازی با النصر نداشت، 
ولی با آن شرایط هم عملکرد بدی نداشت و اگر مصدومیت 
ترابی و اخراج سرلک پیش نمی آمد، نتیجه بهتری می گرفت. 

اردلان آشتیانی بازیکن سابق پرسپولیس و 
کارشناس فوتبال در خصوص دیدار پرسپولیس 
و النصر عربستان در لیگ قهرمانان آسیا صحبت 

کرد. 
   درباره باخت تیم فوتبال پرسپولیس 

مقابل النصر چه نظری دارید؟
 همه حرف و حدیث های دیدار پرسپولیس و 
النصر به چمن ورزشگاه آزادی معطوف شد. واقعاً 
زمین بازی در شان و شخصیت فوتبال ایران نبود. 
در مورد مسائل فنی نیز نمی دانم چرا پرسپولیس 
سعی داشت؛ النصر را از عقب زمین خودش پرس 
کند! النصر استاد بازی از یک سوم زمین خودش 
بود و لاپورت در خط دفاع شان پاس های با دقتی 
می داد. پرسپولیس کاملاً آنالیز شده بود و بازیکنان 
النصر می دانستند در چه فضا هایی موقعیت گل 
ایجاد کنند. وینگر چپ النصر بسیار موفق بود و 
خصوصاً فضای پشت سر دانیال اسماعیلی فر را مورد 
استفاده قرار می داد که در لیگ برتر هم این ضعف 
در سمت راست پرسپولیس وجود داشت. رونالدو 
آنچنان عملکرد خوبی نداشت، با اینکه بازی هم 
نمی کرد اما ۲ مدافع مامور مهار او شده بودند. بیش 
از حد عقب بازی کردن پرسپولیس باعث شد تا 
النصر فرصت برای گلزنی داشته باشد. زمانی که 
تیمی پاس های یک ضرب و دوضرب می دهد و 
منطقه بازی را با پاس های بلند عوض می کند، 

تمرکز تیم مدافع بهم می ریزد. 
 در مورد تعطیلات بلندمدت مسابقات 

لیگ برتر چه نظری دارید؟
این قانون که باید بازی های تیمی که چند 
بازیکنش در تیم های ملی حضور دارند، لغو شود 
برای چند دهه پیش است و هیچ کجای دنیا این 
قانون به اجرا درنمی آید؟ فدراسیون با استفاده از 
یک حربه قدیمی سعی دارد که بازیکنان برخی 
تیم ها را به تیم امید دعوت کند تا لیگ برتر به 
تعویق بیافتد. هم اکنون ۸ تیم با یکدیگر بازی 
می کنند و ۸ تیم دیگر بازی های شان لغو شده و این 
در حالیست که تیم النصر سه روز بعد از بازی اش 

با پرسپولیس، در لیگ عربستان به میدان رفت. 

فرزاد آشوبی 
کارشناس فوتبال 

آشتیانی:  
همه حرف و حدیث های 

دیدار پرسپولیس و 
النصر به چمن ورزشگاه 

آزادی معطوف شد

محمد صلاح در پنج هفته 
ابتدایی فصل ستاره بی چون و 
چرای لیورپول بود. او در لیگ 
برتر و حتی در لیگ اروپا در تک 
تک بازی های لیورپول یا برای 
تیمش گل زد یا پاس گل داد. 

روز گذشته پرسپولیس 
یک مهاجم به ترکیب خود 
اضافه کرد. نبیل باهویی با 
عقد قرارداد یکساله رسما 
به پرسپولیس پیوست. این 
مهاجم سوئدی یک عضویت 
ناکام در تیم هامبورگ را هم 

پشت سر گذاشته است. 

آرسنال روی اشتباه عجیب 
کریستین رومرو موفق شد 
مقابل تاتنهام گلزنی کند. 
اخیرا لیونل مسی از رومرو به 
عنوان بهترین مدافع میانی 
دنیا یاد کرده بود ولی او در 
دربی اشتباه بدی مرتکب 

 . شد

ت
شــ

س نو
عک

        اشتباه   ستاره بازیکن جدید

الخلیفی: مسی بداند پاری سن ژرمن باشگاهی فرانسوی است!

درودگر: برای ثانیه به ثانیه حضور الهلال در ایران برنامه ریزی کردیم

رئیس باشگاه پاری سن ژرمن دلخوری 
ستاره پیشین این باشگاه بابت بی تفاوتی 
نسبت به قهرمانی او در جام جهانی را بی مورد 
دانست. ناصر الخلیفی رئیس قطری باشگاه 
پاری سن ژرمن به مصاحبه اخیر لیونل مسی که 
در آن گفت او تنها بازیکن قهرمان جام جهانی 
۲0۲۲ قطر بوده که تیم باشگاهی اش بابت 
کسب این افتخار از او تجلیل نکرده است، 

واکنش نشان داد. الخلیفی در گفت و گو با 
شبکه رادیو مونت کارلو اسپورت اظهار داشت: 
من و مسی در ارتباط هستیم اما نمی دانم که او 
درباره چیزی که شما می گویید چه چیزهای 
گفته یا نگفته است. همان طور که همه دنیا دید 
و در یک ویدئو هم به صورت علنی آن را نشان 
دادیم، در یک جلسه تمرینی از مسی به خاطر 
قهرمانی اش در جام جهانی تجلیل شد. به جز 

آن ما در مراسم خصوصی هم این کار را انجام 
دادیم. با این حال از یاد نبرید که ما یک باشگاه 
فرانسوی هستیم و باید به مردم این کشور که 
تیم ملی شان در فینال جام جهانی به آرژانتین 
باخته بود، احترام بگذاریم. علاوه بر این ما در 
تیم مان کلی بازیکن فرانسوی داریم که باید 
مراعات حال آنها را هم می کردیم. الخلیفی 
در ادامه درباره نامزدهای کسب توپ طلای 

فرانس فوتبال در سال ۲0۲3 هم گفت که 
ترجیح می دهد، کیلیان امباپه به جای لیونل 
مسی برنده این جایزه شود. او افزود: ما بهترین 
بازیکن دنیا را داریم و به نظر من، او شایسته 
بردن توپ طلاست. مشکلاتی که ما و کیلیان 
)در مورد تمدید قرارداد( داشتیم بین خودمان 
می ماند و کیلیان هم عضوی از این خانواده است 

که من به داشتن او افتخار می کنم. 

صادق درودگر مدیرعامل باشگاه نساجی اعلام کرد، این باشگاه 
برای استقبال از تیم الهلال ستادی را تشکیل داده است و برای 

ثانیه به ثانیه حضور این تیم در ایران برنامه ریزی کرده اند. 

   شرایط نساجی 
صادق درودگر در گفت وگو با تسنیم، درباره شرایط تیم فوتبال 
نساجی در فاصله 9 روز تا دیدار با الهلال عربستان اظهار داشت: ما 
پس از پیروزی ارزشمندی که مقابل مومبای سیتی هند به دست 
آوردیم، شرایط خوبی داریم و شاگردان سیدمهدی رحمتی در 
بهترین شرایط روحی و روانی در حال تمرین و آماده سازی برای 

تقابل با الهلال هستند. 

   بازی در هند 
وی ادامه داد: نساجی اولین تیمی بود که تمریناتش را برای 
شروع لیگ آغاز کرد و با آمادگی کامل به هند رفتیم و خدا را شکر 
توانستیم با دو گل هم به برتری برسیم. رحمتی و اعضای کادر 
فنی به همراه بازیکنان تمام تلاش شان را کردند که بهترین نتیجه 
در نخستین بازی آسیایی نساجی رقم بخورد و با حمایت مالک و 
مدیریت باشگاه این اتفاق رقم خورد. در حال حاضر ما چند بازیکن 
مصدوم داریم که هنوز مشخص نیست به بازی با الهلال می رسند 
یا خیر، اما سایر بازیکنان زیر نظر کادر فنی تمرینات آماده سازی 
را انجام می دهند تا در بهترین شرایط مقابل الهلال قرار بگیریم. 

   حمایت 
»رضا حدادیان حمایت ویژه ای برای موفقیت نساجی داشته 
است.« مدیرعامل باشگاه نساجی با بیان این جمله تصریح کرد: 
مالک نساجی یک تنه تمام تلاش خود را برای رسیدن نساجی به 

هدفش که همان موفقیت در لیگ برتر و لیگ قهرمانان آسیاست، 
انجام داده. تیم ما به عنوان یک باشگاه خصوصی فقط حدادیان را 
پشت سر خود می بیند و مالک باشگاه تمام هم و غم خود را برای 
شادی هواداران نساجی و موفقیت این تیم به خرج داده است 
و ما همه امیدواریم که این تلاش ها به ثمر بنشیند. من چنین 
شرایطی را در هیچ تیم دیگری تجربه نکرده ام. همه اعضای 
باشگاه و تیم برای موفقیت نساجی هم قسم شدند. درودگر 
افزود: از مالک باشگاه تا اعضای هیات مدیره، کادر فنی و بازیکنان 
نساجی همه هم نفس و یکدل هستند تا تیم به موفقیت برسد. 
هدف ابتدایی باشگاه ما این است که رتبه ای تک رقمی را در 
لیگ برتر به دست بیاوریم و همین طور در لیگ قهرمانان آسیا 
هم بتوانیم نماینده شایسته ای برای کشورمان باشیم. قطعا کار 
سختی در آسیا با حضور رقیب سرسخت و پرقدرتی مانند الهلال 

و همین طور نوبهار ازبکستان داریم. 

   دیدار با الهلال 
وی در پاسخ به سؤالی مبنی بر اینکه برای حضور الهلال در 
تهران برنامه ریزی صورت گرفته است یا خیر، گفت: ما یک ستاد 
داخلی استقبال در باشگاه نساجی تشکیل دادیم و همین طور 

یک جلسه ای هم در فدراسیون برگزار شده است. قرار 
است ستادی هم در فدراسیون فوتبال تشکیل شود 
تا از تیم الهلال و تمام ستاره هایش به بهترین شکل 
میزبانی کنیم. هنوز زمان آمدن کاروان الهلال 
مشخص نشده است و به محض اینکه از سوی 
فدراسیون فوتبال اعلام شود، هماهنگی های لازم 

را برای ورود الهلال انجام می دهیم. ما برای ثانیه 
به ثانیه حضور الهلال در تهران برنامه ریزی 

کرده ایم و میزبان خوبی برای این تیم خواهیم بود. 

   لغو هفته ششم 
مدیرعامل باشگاه نساجی در پاسخ به این سؤال که »آیا لغو 
دیدارهای هفته ششم به ضرر باشگاه ها، به ویژه تیم های حاضر 
در لیگ قهرمانان نیست؟«، تصریح کرد: درباره این موضوع نباید 
احساسی نظر بدهیم. به نظر من فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ برای 
اولین بار بهترین تصمیم را گرفتند و تعویق مسابقات لیگ می تواند 
کمک بزرگی به تیم فوتبال امید و تیم های حاضر در لیگ قهرمانان 
آسیا باشد. تیم های حاضر در آسیا هم خیلی ضرر نمی کنند، چون 
برای مثال ما باید در هفته 
ششم با آلومینیوم بازی 
حالا  اما  می کردیم، 
طبق نظر کادر فنی 
بازی  پرسپولیس  با 
خواهیم کرد و در شرایط 
مسابقه قرار می گیریم. 
قطعاً لغو مسابقات لیگ 

تصمیم خوبی بود. 

آرمان ملی: بعد از نتایج تیم های ملی کشتی آزاد و فرنگی 
کشورمان در رقابت های جهانی، انتقادات از فدراسیون دبیر 
آغاز شد و البته عملکرد دبیر و رسول خادم مورد قیاس قرار 

گرفت. 
   ریاست دبیر

تیرماه سال ۱39۸ مجمع انتخاباتی فدراسیون کشتی به 
ریاست محمدرضا داورزنی معاون ورزش قهرمانی و حرفه ای 
وزارت ورزش و جوانان، کیکاووس سعیدی سرپرست دبیر 
کلی کمیته ملی المپیک، اسبقیان و اعضای مجمع فدراسیون 
کشتی در سالن فارسی آکادمی ملی المپیک برگزار شد که 
در پایان دور دوم، علیرضا دبیر با 3۱ رای از ۴3 رای ماخوذه به 
عنوان رئیس فدراسیون کشتی انتخاب شد. نصیرزاده هم در 
دور دوم ۱۲ رای داشت. پیش از این رسول خادم ریاست این 
فدراسیون را بر عهده داشت که در تاریخ 9 آبان ماه 9۷ و برای 
دومین مرتبه از سمت خود استعفا کرد، سپس حمید بنی 
تمیم به مدت ۶ ماه سرپرستی این فدراسیون را بر عهده گرفت 
و در ادامه بهروز نعمتی نماینده مردم تهران در مجلس شورای 
اسلامی تا زمان برگزاری انتخابات سرپرستی فدراسیون کشتی 
را عهده دار شد. به گزارش ایسنا، علیرضا دبیر در صحبت های 
خود در مجمع کشتی گفت: مردیم تا اینجا هستیم. کاش خادم 
و جدیدی که بزرگان ما هستند هم بودند. جرم اینها چیست؟ 
جرمشان دوست داشتن کشتی است. می گذاشتید بیایند 

مگر چه اتفاقی می افتاد؟ امیر خادم مربی من بود و یا عباس 
جدیدی که وقتی کشتی می گرفت روس ها غبطه می خوردند. 
دبیر خاطرنشان کرد: جا دارد از رسول خادم تشکر کنم. رسول 
برای من همیشه رسول خادم است. امیر برای من همیشه امیر 
خادم است. همان طور که برای محبی از جایم بلند می شوم 
برای این بزرگان هم بلند می شوم. لطفاً دوستان حاشیه سازی 
نکنند. کشتی به درآمد پایدار احتیاج دارد. اینکه بگوییم من 
این بانک را می آورم فایده ندارد، چراکه شما بروید آن بانک هم 
می رود. کاندیدای فدراسیون کشتی با اشاره به کاهش تعداد 
کشتی گیران گفت: بر خلاف فدراسیون قبلی 90 درصد وقتم 

را برای هیات های کشتی می گذارم. 
   حمله به خادم؟

اوایل سال جاری علیرضا دبیر در مصاحبه تصویری با »ایرنا« 
برای چندمین بار به رسول خادم رئیس سابق فدراسیون کشتی، 
سرمربی سابق تیم ملی کشتی آزاد و البته اولین دارنده مدال طلای 
المپیک ایران پس از انقلاب ۵۷ حمله کرد و این دفعه با ادبیاتی 
بسیار تند خادم را متهم به لینک شدن با »ضد انقلاب« نموده و 
همچنین بیان داشت که زمان ثابت خواهد کرد چه کسی خادم 
است و چه کسی خائن هرچند که دبیر به صورت مستقیم نامی از 
رسول خادم نبرد. علیرضا دبیر در بخشی از مصاحبه بهمن ماه سال 
گذشته اش گفت: نگوییم من و رسول خادم با هم خوب نیستیم، 
با هم رفیق نیستیم. شاید سبک تفکرات یکدیگر را قبول نداشته 
باشیم؛ وگرنه بنده از نظر کشتی گیری او را قبول دارم. وقتی رسول 
خادم در المپیک آتلانتا طلا می گرفت، من خیلی گریه کردم. 
به گزارش ورزش سه، او افزود: در حوزه های مدیریت دیدیم، 
روحیاتمان بهم نمی خورد. تفکراتشان را در حوزه های فرهنگ، 
هنر و سیاست قبول ندارم، اما او به عنوان یک قهرمان بزرگ کشتی 

قابل احترام است. 
   کنایه دبیر 

علیرضا دبیر، رئیس فدراسیون کشتی درباره نایب  قهرمانی 
کشتی آزاد و اینکه شاگردان پژمان درستکار نتوانستند، مقابل 
قهرمانان بزرگ دنیا موفق باشند، گفت: در این مدت من 
یکسری نقدها را دیده ام که منصفانه، با احترام و قابل 
تامل بود و نکات خوبی از قهرمانان خوش اخلاق مان 
گرفتیم و استقبال کردیم. باید بگویم که ما نباید 
یادمان برود چه تیمی را تحویل گرفتیم. یک 
نفر که رزومه اش مشخص است، باید در 
حد خودش صحبت کند. کشتی را با 
مقام های نهم و یازدهم تحویل من 
دادید آن هم با دلار ۷ هزارتومانی 
بعد فرار کردید و الان با دلار ۵0 
هزار تومان کار می کنیم. 

من نقد منصفانه را گوش می دهم ولی حرف بی ربط را جواب 
می دهم. الان تیم ما دوم دنیا شده، می گویند جواب بدهیم، ولی 
یک زمانی تیم یازدهم دنیا می شد کسی جوابگو نبود. نتایج ما را 
باید با سال قبل مان بسنجیم بله نسبت به سال قبل عقب افتادیم، 
اما نباید با چند سال قبل بسنجیم. ما نسبت به قبل قابل قیاس 
نیستیم و کشتی مان رشد کرده است. من خودم بیش ترین نقد 
را دارم و به درستکار گفتم شما یک قهرمان جهان و المپیک را 

نبردید!
   تهیه جدول 

روابط عمومی فدراسیون کشتی با انتشار جدول مدال های 
کسب شده در دو دوره ریاست خادم و دبیر نوشت: پس 
از افت مدالی تیم ملی کشتی آزاد در رقابت های جهانی 
۲0۲3 صربستان که به عنوان کسب سهمیه المپیک و یکی 
از سخت ترین مسابقات جهان محسوب می شود، انتقادهای 
سازنده و غیر سازنده ای را علیه فدراسیون کشتی شاهد 
بودیم. در این مقاله بدون اینکه بخواهیم توجیهی در مورد 
عملکرد تیم ملی کشتی آزاد که قطعا قابل انتقاد نیز هست 
داشته باشیم نگاهی آماری به مقایسه عملکرد ۵ ساله 
فدراسیون رسول خادم و علیرضا دبیر بپردازیم. رسول خادم 
از دی ماه سال ۱39۲ تا آبان ماه سال ۱39۷ بر مسند ریاست 
فدراسیون کشتی قرار داشت و علیرضا دبیر نیز از مردادماه 
سال ۱39۸ تا حال که شهریورماه ۱۴0۲ است به عنوان رئیس 
فدراسیون کشتی انجام وظیفه می کند. در طی این مدت ۵ 
رقابت قهرمانی جهان و المپیک برگزار شده است که به آن 
می پردازیم. البته در این تحلیل رقابت های قهرمانی ۲0۱3 
جهان که در آن زمان رسول خادم به عنوان مسئول فنی تیم ملی 
کشتی آزاد فعالیت می کرد نه به عنوان رئیس فدراسیون در 
این مقایسه نیاورده ایم، چراکه آن نتیجه مربوط به فدراسیون 
مرحوم حجت اله خطیب است. البته که اگر نتیجه آن مسابقه 
نیز قید می شد، باز هم آمار به سود فدراسیون دبیر بود. با 
نگاهی به آمار کاملا مشهود است که تیم کشتی آزاد در زمان 
علیرضا دبیر همواره بر روی یکی از سکوهای قهرمانی جهان 
قرار داشته و در تمامی مسابقات صاحب مدال طلا شده است. 
از سوی دیگر در زمان علیرضا دبیر 3 برابر زمان رسول خادم 
مدال طلا کسب شده، ضمن اینکه آمار کسب مدال نقره نیز 
تقریبا دو برابر است و در مجموع مدال ها نیز فدراسیون عملکرد 

بهتری در حدود ۵0 درصد به دست آمده است. 
   صدا و سیما 

رسانه ملی که به پخش زنده رقابت های جهانی کشتی 
پرداخت انتقادی از علیرضا دبیر مطرح نکرد. نه مجری و نه 
کارشناسان و گزارشگران کشتی از عملکرد تیم های کشتی آزاد 
و فرنگی کشورمان و مدیریت فدراسیون کشتی انتقادی نکردند. 

  رسول خادم
  رییس سابق فدراسیون کشتی


